

RCCSE 中国核心学术期刊
CSSCI 扩展版来源期刊

ISSN 1008-0821
CN 22-1182/G3

JOURNAL OF MODERN INFORMATION

现代情报

第34卷 第6期
Volume 34 Number 6

2014

主办 中国科学技术情报学会
吉林省科学技术信息研究所

2014年第6期 第34卷(总第276期)

(1980年创刊 月刊 每月15日出版)

主管单位:吉林省科学技术厅

主办单位:中国科学技术情报学会

吉林省科学技术信息研究所

编辑出版:《现代情报》杂志社

社长:李云彪

《现代情报》编委会

主任:靖继鹏

常务副主任:田树林

副主任:武夷山 付兴奎 李贺

委员:(以姓氏笔画为序)

马海群 王学东 王战林 甘利人 卢小宾 孙成江

朱庆华 过仕明 李海鹏 邱均平 冷伏海 郑彦宁

陈淑萍 张丽娟 柯平 徐引篔 曾建勋

《现代情报》编辑部

主编:张丽娟

编辑:马卓 孙国雷 郭沫含

本期责任编辑:孙国雷

期刊被收录情况

CNKI中国期刊全文数据库(CJFD)收录期刊

万方数据-数字化期刊群收录期刊

中国人文社会科学引文数据库(CHSSCD)来源期刊

中国学术期刊综合评价数据库(CAJCED)来源期刊

中国科学文献计量评价数据库(CHSSCD)来源期刊

国家哲学社会科学学术期刊数据库收录期刊

目 次

理论探索	03
面向PIM的个人电子邮件管理研究 刘 帅 谢 笑 谢阳群 等(3)	
国外情报主导警务模式比较分析及启示 胡雅萍 白 茹 潘彬彬(8)	
我国电子政务网信息生态评价研究 朱衍红 齐莉丽(12)	
各国国民阅读推广对我国的启示 龙 叶 刘彦庆 雷英杰(18)	
基于SEM的图书馆阅读文化建设的读者满意度评价研究 龚花萍 孙 晓 高洪新(23)	
社会文化实践理论与现象描述分析学 杨朝晖 杨文秀(29)	
基于WOS的学科发展预测研究 顾东蕾 武 莹 邱家学 等(32)	
基于国外博士学位论文的知识管理研究热点及趋势 李 千 袁勤俭(41)	
新媒体信息碎片化对政府监督的危机与转机 徐硕强 杨 敏(48)	
面向情境的图书馆学科服务创新绩效研究 袁红军(52)	
融合科学计量和知识可视化方法的技术预见模型研究 葛慧丽 潘杏梅 吕琼芳(56)	
信息资源开发与利用	61
图书馆公益性数字资源服务机制建设思路 刘喜球(61)	
基于复杂网络的电信大数据处理研究 张 瑞(66)	
基于Counter的数字图书馆资源利用探析 李雪婷 曹 君 王晓丹(70)	
基于双层PDF和Lucene技术的全文检索研究是实现 向 禹 吴世明(75)	
信息咨询与服务	79
基于专利引文的农业知识转移研究现状 程 妮 刘 航(79)	
多指标视角下UOWA评价模型与IR期刊质量研究 姜勇峰 肖碧云 肖可以 等(87)	
对科技查新报告中新颖性表述的再思考 薛 健 翟秀芹(92)	

专利防侵权调查的检索方法探究	王吉霞 (95)
基于 Web 的化学化工数据事实型数据库评析	袁欣 (99)
信息计量学研究与应用	107
基于 Web of Science 的深海资源研究文献计量分析	顾笑迎 熊泽泉 周健 等 (107)
近十年国际网络用户信息行为研究的共词分析	周海花 华薇娜 皇甫青红 (113)
企业情报工作	118
吉林省生物制药专利基本指标分析	于跃 潘玮 陈焱 等 (118)
湖南省县域特色产业技术创新服务研究	曾德超 (124)
业务研究	128
聆听与分享: 真人图书馆在中国的实践及思考	陈晋 (128)
基于专利分析的我国动力电池产业发展研究	董超 刘玉国 宋徽 (132)
大数据背景下我国高校图书馆检索服务应用研究	施亮 魏凤萍 (139)
农村科技信息服务模式的研究	岳虹 (143)
手机图书馆信息服务的探讨	刘毅力 (146)
高校依托离退休教职工资源开展 Human Library 服务的探讨	刘亚丽 李海英 郎婷婷 等 (149)
基于企业竞争情报的国有商业银行信贷能力的建设	吕全波 曹鑫光 (152)
《科技导报》科普类载文统计分析	孙小莉 任福君 (156)
研究生园地	160
团购导航网站用户满意度研究	顾立培 邢宝君 (160)
基于结构方程模型的专利定价风险研究	董坤 付秀颖 祝娜 等 (166)
综述	171
移动商务的分类及用户采纳行为研究综述	李立威 (171)

印刷: 长春市恒源印务有限公司
发行: 吉林邮政报刊发行公司
订购: 全国各地邮局
邮发代号: 12-124
本刊地址: 长春市经济技术开发区
深圳街 940 号
邮编: 130033
电话: 0431-85647990
网址: <http://www.xdqj.net>
E-mail: xdqb257@vip.163.com
广告许可证: 2200004300033
定价: 20.00 元

Journal of Modern Information
(Founded in 1980, Monthly)
2014-06-15 Vol.34 No.6

Sponsored by:

Institute of Scientific and Technical Information of Jilin
China Society for Scientific and Technical Information

Edited & Published by:

Editorial Board of Journal of Modern Information (No.940 Shenzhen Street, Economic & Technological Development Zone, Changchun 130033, China)

Tel: 0431-85647990

Email: xdqb257@vip.163.com

Website: <http://www.xdqj.net>

Distributed by:

Jilin Newspaper & Periodical Subscription and Distribution Company (No.3088 Jiefang Road, Changchun 130021, China)

ISSN: 1008-0821

CN: 22-1182/G3

JOURNAL OF 2014 MODERN INFORMATION

Volume 34 Number 6

CONTENTS

THEORY EXPLORATION

- Personal E-mail Management Based on PIM Liu Shuai Xie Xiao Xie Yangqun etc. (3)
Analysis and Evaluation of Intelligence-led Policing Model in Foreign Countries Hu Yaping Bai Ru Pan Binbin (8)
The Research of Evaluation on E-government Websites From the Angle of Information Ecosystem in Our Country Zhu Yanhong Qi Lili (12)
Enlightenment on People's Reading from Some Main Countries Long Ye Liu Yanqing Lei Yingjie (18)
An Evaluation Research of Readers' Satisfaction for Library Reading Culture Building Base on SEM Gong Huaping Sun Xiao Gao Hongxin (23)
Site Ontology and Practice Theory and Phenomenography Yang Zhaohui Yang Wenxiu (29)
Research on the Discipline Forecast based on WOS Gu Donglei Wu Ying Qiu Jiaxue etc. (32)
Focus and Trends of Knowledge Management Research Based on Foreign Doctoral Dissertations Li Gan Yuan Qinjian (41)
New Media Fragmentation of the Crisis and Turnaround to the Government Supervision Xu Wanqiang Yang Min (48)
Research on Library Subject Service Innovation Performance toward Context Yuan Hongjun (52)
Model Study of Technology Foresight Based on Bibliometric Analysis and Knowledge Visualization Method ... Ge Huili Pan Xingmei Lyu Qiongfang (56)

DEVELOPMENT AND UTILIZATION OF INFORMATION RESOURCE

- Construction Idea about Library Service Mechanism on Public Welfare Digital Resources Liu Xiqiu (61)
Telecommunications Large Data Processing Based on Complex Networks Zhang Rui (66)
An Analysis of the Utilization of Digital Library Databases Based on Counter Li Xueting Cao Jun Wang Xiaodan (70)
Research & Realization of Full Text Retrieval Based on Double PDF and Lucene Technology Xiang Yu Wu Shiming (75)

INFORMATION CONSULTATION AND SERVICE

- Agricultural Knowledge Transfer based on Patent Citation Cheng Ni Liu Hang (79)
UOWA Operator Model and Contribution of Research of IR Journals in Multiple Indicator Perspective
..... Jing Yongfeng Xiao Biyun Xiao Keyi etc. (87)
Rethinking of the Sci-tech Novelty Retrieval Report Statements Xue Jian Zhai Xiuqin (92)
A Research of a Search Method for Preventing Patent Infringement Wang Jixia (95)
Review of Web-based Numeric Databases on Chemistry and Chemical Engineering Yuan Xin (99)

INFORMATRICS RESEARCH AND APPLICATION

- Bibliometric Analysis on Deep Sea Resources Research Based on Web of Science Gu Xiaoying Xiong Zequan Zhou Jian etc. (107)
Co-words Analysis of Information Behavior Research of Users in the World over the Past Decade ... Zhou Haihua Hua Weina Huangfu Qinghong (113)

ENTERPRISE INFORMATION

- Research on the Biopharmaceutical Industry of Jilin Province by Patent Analysis Yu Yue Pan Wei Chen Yan etc. (118)
The Research of Featured Industrial Technology Innovation Service of Hunan Province County Zeng Dechao (124)

WORK STUDY

- Listen and Share: The Practice and Thinking of Human Library in China Chen Jin (128)
Research on the Development of Power Battery Industry of China Based on the Patent Analysis Dong Chao Liu Yuguo Song Wei (132)
A Review on the Retrieval Services Technical Applications of Chinese Academic Library in Big Data Age Shi Liang Wei Fengping (139)
Study of Agricultural Science and Technology Information Service Model Yue Hong (143)
Mobile Phone Library Information Service Liu Yili (146)
An Exploration of Carrying Out the Human Library Service of Colleges and Universities Relying on Retired Faculty Resources
..... Liu Yali Li Haiying Lang Tingting etc. (149)
Based on the Credit Ability of the State-owned Commercial Bank's Enterprise Competitive Intelligence for the Construction
..... Luy Quanbo Cao Xingqiang (152)
Statistical Analysis of the Science Popularization Papers Published by "Science & Technology Review" Sun Xiaoli Ren Fujun (156)

GRADUATE FORUM

- Group-buying Navigation Website User Satisfaction Study Gu Lippei Xing Baojun (160)
A research of Patent Pricing Risk Based on the Structural Equation Model Dong Kun Fu Xiuying Zhu Na etc. (166)

SUMMARIZATION

- A Literature Review on Mobile Commerce Services and User Adoption Behaviours Li Liwei (171)

征 稿 简 则

《现代情报》是由中国科技情报学会、吉林省科技信息研究所主办的综合性学术期刊，主要任务是报道国内外情报学、图书馆学理论和实践研究的成果，为推动情报学、图书馆学事业的发展，为我国的信息化战略服务。

本刊以学术性、知识性、实践性为特色。主要栏目有：理论探索、信息资源开发与利用、信息计量学研究与应用、信息咨询与服务、信息技术与网络、图书馆管理、国外动态、企业情报工作、业务研究、研究生园地、综述、专论等。欢迎社会各界专家、学者及广大图书情报工作者踊跃撰文赐稿。本刊对有独到见解、反映学科发展前沿、课题项目成果的稿件及获奖优秀稿件优先录用、优先发表。

来稿要求和注意事项请登录本刊网站：www.xdqb.net 进行查询。

ISSN 1008-0821



国内统一连续出版物号：CN 22-1182/G3 邮发代号：12-124 定价：20.00元
国际标准连续出版物号：ISSN 1008-0821 广告经营许可证2200004300033